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VRAGEN van GroenLinks van de heer H. Miedema betreffende ecologisch begraven.

(Binnengekomen: 12 juni 2009)

Vorige week maandag werd op begraafplaats Zorgvlied op de grens van Amsterdam

en Amstelveen een ecologische grafstrook geopend om hiermee tegemoet te komen

aan de groeiende vraag naar ‘natuurlijk’ begraven. Mensen willen zich na hun dood

weer verenigen met de natuur en hebben behoefte het milieu niet verder te belasten,

aldus Zorgvlied. In de strook komen geen gehakte grafstenen of versieringen voor,

maar duiden een kei of basaltblok, voorzien van een bronzen plaatje, de graven aan.

Er is veel aandacht besteed aan de beplanting van de strook met als doel een zo

natuurlijk mogelijke omgeving te scheppen, waarin plant en dier zich thuis voelen.

Alles op en om het graf is biologisch afbreekbaar, zodat het graf in korte tijd kan

opgaan in de natuur. Men kan kiezen voor een biologisch afbreekbare kist van

speciaal karton of gevlochten riet of een kist van blank, onbehandeld essenhout. De

kist mag geen kunststof, metaal of andere elementen bevatten die het natuurlijke

afbraakproces in de weg staan. Dat geldt ook voor de binnenbekleding én de kleding

van de overledene. Men kan ook kiezen voor een ‘joodse’ kist en een ‘islamitische’

ecologische begraafwijze. Verder is het mogelijk een oplosbare urn bij te zetten of de

as los te verstrooien in een graf. 

Natuurbegraven is overgewaaid uit Engeland, waar enkele honderden natuurbegraaf-

plaatsen zijn. In Nederland waren er tot de opening van de ecologische grafstrook op

Zorgvlied slechts twee, Bergerbos in het Limburgse Sint Odiliënberg en Westerwolde

op de Veluwe in de buurt van Apeldoorn. Al in 2007 bleek uit onderzoek van de

Hogeschool Van Hall Larenstein, onderdeel van de Wageningen Universiteit, dat de

interesse voor natuurbegraven in Nederland toeneemt. In haar antwoord op

kamervragen over natuur-begraafplaatsen eind september 2007 legde de

verantwoordelijk minister Gerda Verburg de regelgeving voor natuurbegraven op het

bordje van de gemeentes. Sindsdien zijn er initiatieven geweest in Lettele, Nunspeet,

Reiderwolde en Weert. Maar bezwaren van omwonenden of onbekendheid met het

fenomeen natuurbegraven en het ontbreken van specifiek beleid stonden de

ontwikkeling van nieuwe natuurbegraafplaatsten tot op heden in de weg. In de stad

Groningen is de Selwerderhof onlangs weliswaar uitgebreid met een ecologisch

beheerd gedeelte, maar de praktijk van natuurbegraven wordt daar, noch elders in

onze gemeente toegepast.



Bovenstaande beschouwing brengt GroenLinks tot de volgende vraag:

Is het College bereid om de mogelijkheden te onderzoeken voor een

natuurbegraafplaats of –strook in de gemeente Groningen? 

Het college beantwoordt de vragen als volgt:

Groningen, 30 juni 2009.

Wij zullen de mogelijkheden van natuurlijk begraven in de gemeente Groningen

onderzoeken. Op dit moment zijn wij bezig met de voorbereiding van een beleidsnota

Visie op begraven, waarin ook de hedendaagse cultuur, behoefte en ontwikkeling rond

begraven wordt betrokken. Natuurlijk begraven is zo’n ontwikkeling. Wij verwachten

de uitgangspunten van de visie na de zomer aan de raad te kunnen voorleggen.

Op dit moment kunnen wij niet zeggen of natuurlijk begraven haalbaar is.

Een natuurbegraafplaats is iets heel anders dan een traditionele of groene

begraafplaats. Een natuurbegraafplaats is in de eerste plaats een bos of natuurgebied

en in de tweede plaats een begraafplaats. Het is een natuurgebied, soms in

ontwikkeling, waar ook begraven wordt.

Bij veel groene en parkachtige begraafplaatsen is dat andersom. Bovendien wordt op

een natuurbegraafplaats niet geruimd, zijn de graven over het algemeen minder diep

en liggen de lichamen boven en naast elkaar. Hierdoor wordt er meer ruimte

gevraagd.

Verder is niet elke bodemsoort geschikt voor natuurlijk begraven en zijn er wettelijke

eisen voor de aanleg van een begraafplaats. Deze aspecten zullen alle worden

meegenomen in ons onderzoek naar de haalbaarheid van natuurlijk begraven.
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